
 

Eriävä mielipide Joutsan kunnan perusturvalautakunnan kokouksen 

09.10.2019 §4 VETOOMUS / ALOITE VANHUSTEN TEHOSTETUSTA 

PALVELUASUMISESTA tehtyyn päätökseen 

 

Joutsan kunnan ja Joutsan Palvelukotiyhdistyksen (jatkossa yhdistys) yhteistoimintana 

toteutettiin ajalla 14.05.2018 – 31.03.2019 ns. kotihoidon palvelusetelipilotti. Kunnan 

käyttämä konsultti osallistui hankkeen suunnitteluun ja esitti arvioidusta liikevaihdosta 

laskelman, joka osoitti yhdistyksen pilotissa suorittaman kotihoidon merkitsevän neljän 

hoitavan henkilön palkkaamismahdollisuutta/-tarvetta. Hyvässä uskossa yhdistys 

palkkasi ko. henkilöt.  

Pilotin aikana kävi ilmi, ettei kunta ollut osoittanut hoitoon arvioituja asiakasmääriä eikä 

hoidettaville asiakkaille kunta ollutkaan myöntänyt seteleitä riittäville tuntimäärille, 

joten talousarvio petti pilotissa yhdistyksestä riippumattomista syistä. Tarkemmin 

pilotin sujuminen on kuvattu yhdistyksen kunnalle toimittamassa vetoomuksessa 

21.5.2019, jossa on myös yhdistyksen vaatimus siitä, että kunta korvaisi yhdistykselle 

aiheutuneet ylimääräiset 90.000 euron henkilöstökustannukset.  

Lautakunnan kokouksessa käydyssä keskustelussa allekirjoittanut esitti, ilman 

kannatusta, että kunnanhallitukselle annettavaan lausuntoon sisällytetään ehdotus, 

jonka mukaan kunta korvaisi yhdistykselle puolet eli 45.000 euroa. 

Paheksun myös esittelytekstissä esiintyviä viittauksia siihen, että yhdistyksen hallitus 

olisi laiminlyönyt velvollisuuksiaan ja kannanottoja yhdistyksen tilikauteen liittyen.  

Olisi mielestäni aiheellista, että kunnanhallitukselle toimitettavaan lautakunnan 

lausuntoon liitettäisiin yhdistyksen vetoomukset liitteineen, jolloin kunnanhallituksen 

jäsenillä olisi oleellisesti parempi mahdollisuus tutustua päätettävään asiaan. Talous- ja 

hallintojohtaja kieltäytyi antamasta allekirjoittaneen tutustua esittelytekstissä 

mainittujen palaverien 20.05.2019 ja 26.09.2019 muistioihin, vaikka se käsittääkseni 

olisi ollut kuntalain 83§:n mukaan mahdollista. Mielestäni ne pitäisi ainakin toimittaa 

kunnanhallitukselle oheismateriaalina! 

Joutsassa 9.10.2019 

 

Kalle Willman perusturvalautakunnan jäsen 

 

 


